
1 

1 

Stichting Gilde De Baronie 
Jaarverslag 2023  

 

Geachte lezer, 

 

Wij bieden u ons jaarverslag 2023 aan. 

 

Gilde De Baronie is sinds 1986 een bruisende vrijwilligersorganisatie in Breda. 

Binnen het Gilde zijn ongeveer 80 mensen actief die, met veel plezier en passie, hun kennis delen met inwoners 

en bezoekers van de stad. Onze vrijwilligers organiseren een scala aan activiteiten. Daarmee willen zij de kennis 

en vaardigheden die zij hebben opgebouwd met anderen delen. 

 

Onze visie: 

Wij zijn een stichting die wil bijdragen aan de maatschappij door het delen van kennis en ervaring laagdrempelig 

mogelijk te maken. Gilde De Baronie biedt vrijwilligers de kans hun kennis over te brengen en deelnemers en 

cursisten de kans die kennis op te doen. Dit op een voor beide groepen aantrekkelijke manier. 

Zo willen we mensen met elkaar in contact brengen, ook als zij elkaar anders niet zo snel zouden ontmoeten. We 

denken daarbij aan jong en oud en aan nieuwkomers en gevestigde Nederlanders 

 

Financieel beleid: 

 

Afgelopen jaar is besloten een ontwikkelfonds te creëren. Dit fonds is gevuld met het batig saldo van het jaar 2023. 

Het tegoed zal gebruikt worden om te investeren in nieuwe activiteiten.  

De resultaten van het financieel jaarverslag 2023 wettigen de verwachting dat Gilde De Baronie de komende jaren 

financieel een gezonde koers kan varen. 

. 

Bestuur, coördinatoren, vrijwilligerszaken, administratie en PR per 31-12-2023: 

 
Bob Bergkamp 
Voorzitter  
 
Frans van den Broek 
Penningmeester  
 
Elma Heffels 
Secretaris & administratie  
 
Frans van Baal  
Coördinator stadsgidsen  
 
Toine Roelen 
Coördinator fietsgidsen  
 
Marijke Timmermans 
Coördinator natuurgidsen  
 

Wim Stoffers 
Coördinator computergidsen 
 
Liesbeth van den Brand 
Coördinator Cognitieve Fitness  
 
Anju Rodenburg 
Coördinator conversatie  
 
Rob Oostenbroek /  Bob Leclercq  
Vrijwil l igerszaken 
 
Christina de Graauw 
Administratie  
 
Toon de Jong 
Public Relations 

 

Veel leesplezier!  
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Van de voorzitter 
 
Bij de opmaak van dit jaarverslag zijn de verslagen van de negen vergaderingen van het Algemeen Bestuur in 
2023 doorgenomen en valt op dat Gilde De Baronie een bevlogen organisatie is die staat voor haar zaak. Dat het 
bruist mag blijken uit de volgende zaken die in 2023 ter hand zijn genomen. 
 
De activiteiten hebben ook in 2023 een groeiende belangstelling genoten, zowel qua deelnemers als qua 
vrijwilligers. Aan het geheel van activiteiten is een nieuwe loot aan de stam gekomen: Creatief Schrijven, onder 
leiding van Jeanne. Haar enthousiaste aanpak zorgt voor veel plezier bij de deelnemers.  
Er is echter ook een activiteit gestopt. PowerVol heeft niet voldoende deelnemers en uitvoerende vrijwilligers weten 
te werven, waardoor deze mooie activiteit is stopgezet.  
De stadsgidsen maakten mee dan hun Candlelight-torenbeklimmingen waren uitverkocht. Ze boden twee nieuwe 
wandelingen aan: de wandeling Hofstad Breda, die een enorm succes is gebleken. De Rioolwandeling in het kader 
van “Ons Water” is nog in ontwikkeling, maar belooft een mooie en spannende nieuwe activiteit te worden. 
De fietsgidsen waren eveneens enthousiast in het aanbieden van nieuwe tochten. Ze vierden hun 25-jarig bestaan 
met een succesvolle jubileumtocht met 75 deelnemers. 
De computergidsen verdubbelden het aantal aanmeldingen voor de computerlessen t.o.v. 2022.  
De Natuurgidsen maakten eveneens een gestage groei van het aantal deelnemers door. Er zijn inmiddels 7 
natuurgidsen vanuit IVN, die overigens waardering hebben voor wat Gilde De Baronie hun als vrijwilliger heeft te 
bieden.  
De conversatielessen maakten mee dat er tijdens het seizoen nog steeds aanmeldingen binnen kwamen terwijl 
alle groepen al gestart  waren. De meesten van deze cursisten konden nog tussentijds instromen. 
Cognitieve Fitness is met Thebe in overleg om te bezien of een nieuwe doelgroep kan worden aangeboord voor de 
beginnersgroep. 
En zo laten we zien dat alle werkgroepen met hun activiteiten aan de weg timmeren en creatief bezig zijn met 
nieuwe mogelijkheden. 
 
Gilde De Baronie staat niet op zichzelf, maar werkt graag samen met andere organisaties. Zo namen de 
fietsgidsen deel aan de Open Monumentendag in Breda en leverden de natuurgidsen en de fietsgidsen hun 
bijdrage aan het zomerprogramma van MooiWerk. Gilde De Baronie leverde ook een bijdrage aan de Nassau dag 
op 29 mei 2023 en werkt daarnaast ook samen met Breda Marketing (de opvolger van VVV Breda) 
 
Voor het succes van de activiteiten van Gilde De Baronie is publiciteit een belangrijke succes. Zowel voor het 
onder de aandacht brengen van de activiteiten bij potentiële deelnemers als voor het werven van vrijwilligers moet 
eigentijdse PR en de in- en externe communicatie van goede kwaliteit zijn. Aan die kwaliteit wordt hard gewerkt 
door de werkgroep. De werkgroep kreeg een nieuwe coördinator. Toon is enthousiast begonnen aan de klus en 
Ger nam afscheid. Hij werd gewaardeerd voor het vele werk dat hij heeft verricht.  
Verder kwam het Groene Boekje gereed waarin beknopt de activiteiten van Gilde De Baronie staan beschreven.  
 
Met de vrijwilligers van Gilde De Baronie gaat het goed en daar zijn wij trots op. Ze zijn enthousiast en betrokken 
op hun werk als vrijwilliger. De meeste werkgroepen zien een gestage belangstelling van nieuwe gidsen voor het 
vrijwilligerswerk. Nieuwe computergidsen, fietsgidsen, docenten conversatie Spaans, Italiaans en Frans kwamen 
de groep versterken. Vanwege leeftijd en gezondheid moesten we van een aantal trouwe vrijwilligers afscheid 
nemen. 
Ook in de ondersteuning zoals webdesign en PR en Communicatie konden we versterking verwelkomen. 
Vrijwilligers verdienen ook waardering voor hun werk. De themabijeenkomsten, de nieuwjaarsreceptie en de 
vrijwilligers dag op 26 augustus werden zeer gewaardeerd. De jubilarissen werden daarbij in het zonnetje gezet. 
Door middel van het nieuwe vrijwilligerspasje dat door Christina en Elma is gemaakt kan elke vrijwilliger met 50% 
korting deelnemen aan de activiteiten van Gilde De Baronie. Nieuwe vrijwilligers krijgen van hen een 
welkomstmail. Het vele werk dat zij als secretariaat van Gilde De Baronie verzetten is een alom door de vrijwilligers 
gewaardeerde service. 
 
Er werd ook in 2023 aan de kwaliteit van de organisatie gewerkt. De werkgroep Vrijwilligerszaken besteedt 
aandacht aan het wel en wee van de verschillende werkgroepen en onderzoekt waar de organisatie kan worden 
verbeterd. De twee vrijwilligers Bob L en Rob hebben in enkele jaren tijd een cultuur van onderlinge betrokkenheid 
en wederzijdse waardering weten te bewerkstelligen.  
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In het kader van de verdere professionalisering is ook een onafhankelijke vertrouwenspersoon aangesteld.( Ruud 
Voorvaart, die ervaring heeft met deze rol voor een veilige organisatie, is te bereiken via 

vertrouwenspersoongildebaronie@gmail.com   

De administratieve organisatie is in 2023 verder gedigitaliseerd. Met de invoering van het gebruik van OneDrive 
zijn er nu ook digitale aanmeldformulieren voor activiteiten en is de vrijwilligerscode te downloaden. 
Het Algemeen Bestuur besteedde aandacht aan de eigen professionalisering. Het AB wil omwille van de toekomst 
van de organisatie duidelijk een gezamenlijke verantwoordelijkheid voor deze opgave ontwikkelen, maar ook voor 
een cultuur waarin alle AB-leden verantwoordelijk zijn voor de activiteiten van alle werkgroepen.  
De financiën van Gilde De Baronie zijn gezond. In 2023 is besloten een Ontwikkelfonds in te stellen, waarmee de 
financiering van de organisatieontwikkeling, maar ook van nieuwe initiatieven kan worden bekostigd. 
 
In 2023 was ook sprake van een voorzitterswissel. Max moest, vanwege het aangaan van andere 
werkzaamheden, zijn voorzittershamer noodgedwongen neerleggen en nam op de vrijwilligers dag van 26 
augustus afscheid. Hij werd tot erelid benoemd. In de AB-vergadering kon de nieuwe voorzitter worden benoemd. 
Bob B treedt aan per 1 januari 2024. 
 
Het was Max een genoegen om voorzitter te zijn van deze mooie stichting en hij draagt het stokje graag over aan 
Bob B. 
 
Max  en Bob B 
  

mailto:vertrouwenspersoongildebaronie@gmail.com
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Stadsgidsen 
 

Wandelingen 

Het hele jaar hebben we onze wandelingen naar wens kunnen uitvoeren. We merken dat publiciteit voor bepaalde 

wandelingen cruciaal is. Na een krantenartikel m.b.t. de nieuwe Hofstadwandeling zagen we bijv. een sterke 

stijging van het aantal deelnemers. We mogen concluderen dat het kasteel met de reguliere wandeling en de 

Hofstadwandeling een zeer waardevolle toevoeging aan ons programma is. Maar ook constateren we een 

afvlakking in de deelname. Met name het feit dat mensen zich langer tevoren op moeten geven en deze 

wandelingen alleen op zaterdag kunnen worden aangeboden is een belemmering. Dat de toenmalige VVV is 

gestopt met rondleidingen, zorgt voor meer ( grote ) groepen welke bij ons boeken voor een activiteit.  Aan onze 

activiteiten wordt vooral deelgenomen door mensen die niet uit Breda komen. De lokale deelnemers bereiken we 

eigenlijk alleen nog maar d.m.v. specifieke aanvragen.  De lezingen worden over het algemeen goed bezocht, juist 

weer wel door lokale mensen.  

Ook hebben we dit jaar in de kerstperiode weer onze Candlelight-beklimmingen uit kunnen voeren. Een groot 

succes. Op zondagen bieden we alleen nog torenbeklimmingen aan.   

Onderstaande bezoekersaantallen zijn zeer positief te noemen. 

  

Bezoekersaantallen 

 2023  

toren 4730  

kerk 548  

stad 2958  

kasteel 830  

lezingen 418  

overig 380  

   

 9864  

 

Samenwerken 

Samenwerken met andere organisaties is steeds belangrijker geworden. De Grote Kerk heeft ons gedefinieerd als 

samenwerkingspartner en in de publiciteit rondom onze activiteiten in de Grote Kerk worden wij onder hun paraplu 

meegenomen.  De Grote Kerk hanteert een boekings/reserveringssysteem, dat nu goed functioneert. Een drietal 

keren per jaar is er een ‘torenoverleg’, waarbij gemeente, Klokkenluidersgilde, Breda Marketing, Grote Kerk en 

Gilde De Baronie betrokken zijn. De Grote kerk probeert ons waar mogelijk bij hun projecten te betrekken. 

Momenteel is men bezig met het ontwikkelen van een app voor verschillende typen bezoekers. Wij dragen kennis 

aan en testen mede de app op bruikbaarheid. 

Het contact dat we met Breda (City)Marketing hebben verloopt functioneel. Zij zorgen dat onze activiteiten steeds 

goed worden opgenomen op de website Welkom in Breda. Er wordt weer gesproken over een fysiek 

informatiepunt in het centrum, op het Stadserf. Dit moet in 2024 worden gerealiseerd. 

Met de Historische Verzameling van de KMA zijn afspraken gemaakt over het uitvoeren van wandelingen op het 

terrein van de KMA en is er een overeenkomst voor 2024 gesloten.   
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Gidsengroep  

Elk jaar melden zich weer wel enkele kandidaten aan die het leuk vinden om onze groep te versterken. Ook dit jaar 

is er weer eentje bijgekomen. Voorwaarde om toe te treden is dat de persoon fysiek in staat is om de 

torenbeklimmingen te begeleiden. Tijdens een evaluatie bleek dat de nieuwelingen de groep als een fijne club 

ervaren en blij waren dat ze waren toegetreden. Van één van onze gidsen hebben we afscheid genomen, zij was 

meer dan 15 jaar lid van onze groep.  

We vinden ook tijd om ons af en toe bezig te houden met een leuke activiteit voor onszelf. Wij vinden het belangrijk 

om wat nader en op een andere manier met elkaar in contact te komen. Daarom organiseren we elk jaar een 

excursie  

 

Plannen voor 2024 

• Vernieuwing van enkele wandelingen en lezingen, introduceren van nieuwe lezingen. 

• Samenwerking met gemeente Breda i.v.m. wandeling in het oude riool. 

• Uitbreiding van collega’s die lezingen kunnen verzorgen. 

• Samenwerking met andere organisaties versterken: HV KMA, Grote Kerk, Nieuwe Veste, Stedelijk 

Museum, Stichting Breda Nassaustad en Breda Marketing. 
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Fietsgidsen 
 

Fietstochten 

Het was een bijzonder jaar voor de fietsgidsen vanwege het 25-jarig bestaan van onze werkgroep. Vanwege 

corona hebben we dit jubileum, dat eigenlijk in 2022 viel, uiteindelijk toch op zaterdag 25 april samen met onze 

deelnemers groots kunnen vieren. Een succesvolle en leuke dag  met 65 deelnemers en  (bijna) alle gidsen! 

Dit jaar waren er 38 fietsroutes gepland. Slechts één is er niet doorgegaan vanwege slechte 

weersomstandigheden (code rood door rukwinden).  

Bij elke fietstocht vormt het regelen van de horeca een steeds grotere uitdaging. We  zien daar in toenemende 

mate een beperking voor wat betreft de  openingstijden. Ook locaties waar we onze meegebrachte lunch kunnen 

nuttigen worden schaarser. Tot op heden zijn we er nog in geslaagd hiervoor een oplossing te vinden.  

Elke fietstocht kent een eigen thema. Het ‘unique selling point’ van onze routes waarbij onderweg op strategische 

punten wordt gestopt om iets over het gekozen thema te vertellen, blijft zeer populair.  Deelnemers zeggen ons 

regelmatig dat de fietstochten een gezellig en sportief dagje uit zijn. 

Nieuw dit jaar is dat we enkele tochten hebben voorbereid samen met één of meerdere deelnemers. Onder onze 

deelnemers zit natuurlijk ook veel kennis en specifieke interesse! Met deze tochten fietsten meer mensen mee dan 

gemiddeld. 

 

Deelnemers 

Aan elke fietstocht deden gemiddeld  27 deelnemers mee (exclusief Jubileumroute). Een nieuw record. Het totaal 

aantal deelnemers dit jaar: 1042. Het is een redelijk vaste groep van deelnemers met een relatief hoge gemiddelde 

leeftijd.  

Meer dan voorheen besteden we voor vertrek veel aandacht aan veilig en oplettend fietsen. Dit o.a. vanwege de 

leeftijd van de deelnemers en de toegenomen verkeersdrukte op wegen en fietspaden.  

Met regelmaat verschijnen er nieuwe gezichten aan de start. We zijn dan ook blij met de verbeterde promotie in de 

week- en digitale wijkbladen naast onze eigen website en nieuwsbrief. 

 

Gidsengroep 

De onderlinge verstandhouding tussen de gidsen is goed en hecht. Dit jaar hebben we afscheid genomen van drie 

gidsen die elk 10 jaar of langer bij het Gilde De Baronie zijn betrokken. Zij zijn ook allemaal erelid gemaakt van 

Gilde De Baronie. Dat zegt toch ook iets over de groep. Er zijn ook weer een aantal nieuwe gidsen gestart, zodat 

de bezetting weer op orde is.  Er is veel aandacht voor de opvang van nieuwe gidsen en dat wordt erg op prijs 

gesteld. Je mag eerst leerling zijn, dan wordt je gezel en uiteindelijk meesterfietsgids! Geheel volgens het Gilde-

principe. 

We hebben besloten – mede door vertrek van een gids – de specifieke functie van ‘materiaalman’ af te bouwen. 

Twee gidsen fietsten bij toerbeurt mee om te helpen bij technisch malheur. Dit komt tegenwoordig bijna niet meer 

voor. Mede door de verbeterde staat van de fietsen van onze deelnemers. Ruim 90% van de deelnemers fietst op 

een e-bike en daar is nauwelijks aan te sleutelen onderweg. Daar heb je een  gediplomeerd fietsenmaker voor 

nodig.  Eenvoudige akkefietjes kunnen we onderweg met elkaar oplossen (mensen hebben plakspullen e.d. bij 

zich of zijn voor pech-hulp verzekerd). 

 

Plannen voor 2024  

• Nieuwe fietsroutes met nieuwe thema’s ontwikkelen. 

• Samenwerking met deelnemers en andere partners (o.a. Groei en Bloei, festiviteiten rond 80 jaar 

bevrijding Breda).   

• Ontwikkelen van meer gerichte promotie (nieuwe deelnemers en gidsen) i.s.m. PR. Welke hulpmiddelen 

voor welke doelgroep? 

• Digitalisering. Onderzoeken nut/noodzaak hulpmiddelen voor gidsen (navigatie, communicatie onderweg). 
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Computergidsen 
Als eerste bedankt, computergidsen, voor de belangeloze inzet ook dit jaar weer voor het helpen van met name 
senioren met het gebruik van digitale apparatuur Het herstel qua inschrijvingen dat in de tweede helft van 2022 
was ingezet heeft zich in 2023 in beperkte mate doorgezet. Zowel het aantal inschrijvingen als het aantal lessen 
per deelnemer was hoger dan in 2022. Op verschillende manieren hebben we geprobeerd het aantal inschrijvingen 
verder toe te laten nemen. Aan het begin van jaar hebben we meegedaan aan de computervraagdagen van  
Seniorweb. Hierbij werd op 4 locaties een ochtend of middag de deur opengezet voor iedereen die met een 
computervraag zat. Tevens werd er een presentatie gegeven over veiligheid op het internet. In totaal zijn er slechts 
12 deelnemers geweest, ondanks dat deze activiteit door Seniorweb werd gepromoot en gecoördineerd. Ook werd 
het inloopcafé in Princenhof voortgezet. Daarnaast is getracht eenzelfde inloopmiddag in Pluspunt de Wisselaar op 
te zetten. Dit is echter geen succes geworden, met één geïnteresseerde in 4 middagen. Met Thebe zijn 
gesprekken gevoerd om eventueel cursussen te geven voor hun vrijwilligers. Ondanks dat dit er veelbelovend 
uitzag heeft Thebe zich teruggetrokken omdat er geen belangstelling zou zijn onder hun vrijwilligers. Dit roept wel 
de vraag op waar al die mensen zitten die computer-, tablet-, of smartphoneproblemen hebben en hoe deze te 
bereiken. Een evaluatie die in de tweede helft van 2023 heeft plaatsgevonden geeft aan dat de websites van het 
Gilde De Baronie en Seniorweb de belangrijkste kanalen zijn. Het evaluatieformulier was echter door slechts 20 
mensen ingevuld. In 2024 wordt dit in het hele jaar herhaald.  

De groep computergidsen wijzigde weer aanzienlijk dit jaar. Twee computergidsen namen afscheid na jarenlange 
inzet en twee gidsen kwamen en gingen binnen het jaar. Twee aanvankelijk geïnteresseerden besloten na een 
kennismakingsgesprek er toch vanaf te zien. Daar staat ook tegenover dat er 4 nieuwe aanmeldingen waren, 2 
dames en 2 heren. In totaal zijn er momenteel tien gidsen. Met dit aantal lukt het niet altijd om iedere aanmelding 
tijdig van een gids te voorzien. Hierdoor hebben helaas 9 geïnteresseerden zich teruggetrokken gedurende het 
jaar. De beschikbaarheid van de verschillende gidsen heeft door verschillende omstandigheden sterk gevarieerd, 
waardoor sommigen veel en andere weinig ingezet zijn. Het aantal inzetten gaat hopelijk voor iedereen omhoog 
als het aantal inschrijvingen toeneemt, want de lessen zijn uiteraard de belangrijkste reden om computergids te 
worden. Het is ook te hopen dat door een stijging van het aantal inschrijvingen het aantal groepslessen omhoog 
kan.  

In totaal waren er 73 inschrijvingen, waarbij we in het Wijkcentrum Heksenwiel en Gemeenschapshuis Vianden 
wederom de meeste inschrijvingen zagen. Door problemen met het vinden van een geschikte lesruimte is in 2023 
besloten de samenwerking met Pluspunt De Wisselaar en Park Zuiderhout op te zeggen. Mochten er aanvragen 
van deze locaties binnenkomen, dan worden die wel gehonoreerd, maar ze worden niet actief meer aangeboden. 
De cursussen aan huis betroffen vooral verzoeken die alleen aan huis konden plaatsvinden: de installatie van een 
printer, het opschonen van een bureau-computer of bijvoorbeeld omdat de deelnemer slecht ter been was. De 
meeste lessen werden afgerond in 2023, maar sommige lopen door in 2024. Door omstandigheden zijn sommige 
deelnemers wel gestart, maar hebben de lessen niet af kunnen maken. 
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Er waren ongeveer evenveel aanvragen voor groepsles als voor individuele les. Regelmatig werd een groepsles 
omgezet naar een individuele les omdat er op dat moment voor de gewenste locatie geen tweede deelnemer was. 
Indien er een maand na inschrijving geen tweede deelnemer was werd de individuele les tegen groepstarief 
gegeven. De deelnemers waren naar eigen inschatting over het algemeen beginners of half gevorderden op zowel 
het apparaat dat ze meebrachten als het onderwerp waarin ze les wilden volgen.  

 

 

Naar onderwerp waren vooral de lessen “Windows (10 en 11)” en “iPad/iPhone” relatief populair. Bij de 
inloopmiddagen in Princenhof waren tablets en smartphones de apparaten waar de meeste vragen over kwamen. 
“Ander programma” refereert hoofdzakelijk naar cursisten die meerdere onderwerpen tegelijkertijd hadden 
aangegeven. 

De uitdaging voor 2024 blijft het laten groeien van het aantal inschrijvingen en met name het geven van meer 

groepslessen. 
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Cognitieve Fitness 

 
In 2023 zijn er drie groepen actief geweest; een nieuwe groep beginners, een groep gevorderden en de groep Ter 

Hoogestraat. 

 

In het eerste halfjaar van 2023 is er een kleine groep met enthousiaste sporters gestart die de beginnerscursus 

Cognitieve Fitness doorlopen heeft. Vanwege de plotselinge uitval van een aantal deelnemers hebben de trainers 

Josje en Liesbeth oplossingen bedacht om het toch aantrekkelijk te maken voor deze kleine groep. Zo hebben we 

oud-deelnemers uitgenodigd om deel te nemen aan een les en zijn sommige lessen samengevoegd met die van 

de gevorderdengroep. Als ervaring nemen we nu mee dat we alleen een beginnerscursus starten met meer dan 

voldoende deelnemers aan het begin. 

 

De cursus met de gevorderdengroep verliep voorspoedig. Er werd enthousiast meegedaan. Toen we besloten om 

in het tweede halfjaar van 2023 door te gaan kwamen er onverwacht nogal wat afmeldingen. De uitval was 

voornamelijk gelegen in serieuze lichamelijke ongemakken. Gezien de ervaring met de beginnersgroep – een 

vereist basisgetal sporters is nodig om het aangenaam te laten verlopen -  hebben de beide trainers besloten deze 

najaarseditie te cancelen. 

 

De groep Ter Hoogestraat gaat vrijwel het hele jaar door. Alleen in de hete zomerweken vinden er geen lessen 

plaats. Tweewekelijks op woensdagmorgen komt een vaste groep van 10 sporters bijeen in de 

gemeenschappelijke activiteitenruimte. De gemiddelde leeftijd ligt voor in de 90 en hun vitaliteit  is niet alleen 

bewonderenswaardig maar ook inspirerend. 

 

Voor de vitale jonge senior in Breda is er op het gebied van bewegen van alles te doen echter voor de oudere 

senior die verminderd mobiel is veel minder. Van de deelnemers Ter Hoogestraat leren we ook. Zij geven aan dat 

de inspanning om eerst naar een gymzaal te komen vaak al te veel is. Ook geven ze aan dat ze graag rustige 

instructies ontvangen om te bewegen (bijvoorbeeld ‘Nederland in beweging’ wordt door hen als te snel ervaren). 

Dit heeft de beide trainers Cognitieve Fitness in samenspraak met de werkgroep Vrijwilligerszaken van Gilde De 

Baronie geïnspireerd om contacten te leggen met Thebe v.w.b. een cursus Cognitieve Fitness voor mensen die in 

het eerste stadium van dementie zijn. Het overleg met Thebe is gaande. 

 

Ook zijn er inspanningen geweest om video’s te maken. Vanwege de onbekendheid met Cognitieve Fitness in het 

algemeen kunnen we met behulp van deze video’s betere uitleg geven voor wat betreft de inhoud van deze nog 

jonge tak van sport. 

Op de website van Gilde De Baronie zijn 2 video’s geplaatst; 1 video geeft een visuele impressie van de 

beginners- en gevorderdengroep, en 1 video van de groep Ter Hoogestraat. 
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Natuurgidsen 
 

Natuurwandelingen  
 

Wandelen door een mooi stukje natuur en cultuur rondom Breda; om de 2 weken afwisselend op dinsdag, 
woensdag en donderdag. We richten ons op de doelgroep, die graag loopt in de omgeving en zich laat verrassen, 
door onze ervaren gidsen met aandacht voor landschap, erfgoed en kennis van fauna en flora, op bijzondere 
plekken.  
 
Organisatie en Gidsen 

In januari 2023 heeft Marijke T het coördineren van de Natuurwandelingen over genomen van Ad van der L. Hij 

heeft 15 jaar om de twee weken op dinsdagmiddag samen met Henk M de wandelingen gegidst. In 2023 is het 

programma veranderd. De wandelingen zijn nu in de even weken op resp. dinsdag-, woensdag- of 

donderdagmiddag. Er zijn nu 7 gidsen, die allen IVN-leden zijn, van de afdeling Mark en Dongen: Dolfje , Fons , 

Ad, Ine, Hans, Marijke  en Tonny. 

Deelnemers 

De groep bestond uit een harde kern van ongeveer 15 personen, een sociale groep gevormd tijdens de 

wandelingen van Ad op dinsdagmiddag. Door ook wandelingen op woensdag en donderdag aan te bieden zijn er 

deelnemers afgevallen en anderen bijgekomen. Door de goede publicaties / advertenties in Breda Vandaag, 

Haagse Beemden Nieuws en ONS Ulvenhout verzorgd door het PR team, komen nieuwe deelnemers meelopen. 

De eerste maanden heeft de coördinator, die bijna op alle wandelingen aanwezig was, ± 50 namen met e-

mailadressen opgenomen en een deelnemerslijst gemaakt. Zo kunnen we de kans benutten om klanten vast te 

houden door paar keer een e-mail sturen met informatie over het gebied of een kort verslag van de wandelingen 

met beelden. Het precieze aantal deelnemers is niet geregistreerd. De inschatting is ongeveer 325 deelnemers in 

totaal voor 2023; ten dele afhankelijk van het weer. In verband met de storm is er 1 wandeling een week 

opgeschoven. 

Gebieden  

Er zijn 25 Natuurwandelingen gemaakt in de streek van De Baronie, zoals Mastbos, Liesbos, Hondsdonk, AA of 

Weerijs etc. maar ook daarbuiten zoals De Worp in Drimmelen en 3 net over de grens in België, moet zijn. Het 

Merkske en De Elsakker. Zeer gevarieerde streken met ieder hun eigenheid van landschap, fauna en flora. Op de 

site van Gilde de Baronie staan de wandelingen aangekondigd met een korte gebiedsomschrijving en 

verzamelplaats. Regelmatig zijn er collages gemaakt om diegenen die de tocht hebben gemist zo te stimuleren om 

de volgende keer juist wel te komen. 

  



12 

12 

Conversatie moderne talen 
 

Het seizoen 2023/2024 is gestart  in september met de conversatielessen.  
Het hele jaar door stromen er, met een zekere regelmaat, nieuwe inschrijvingen binnen..   
 
We hebben sinds kort een nieuwe Franse en Italiaanse conversatiegids erbij. We hebben dus nu 18 groepen in 
totaal: vier voor Engels, vijf voor Italiaans, vier voor Spaans, vier voor Frans en een voor Nederlands.  
Er gaat misschien een nieuwe conversatiegroep Portugees starten. 
Er zijn veertien conversatiegidsen.  
In totaal hebben we 99 cursisten. 
 
We gaan volgend jaar afscheid nemen van twee conversatiegidsen die aangegeven hebben te willen stoppen met 
hun werkzaamheden bij het Gilde.  
 
We zoeken nog steeds een native speaker Italiaans. 
 
 
Conversatie-groepen per taal en aantal deelnemers. 
 
 
 
2023/2024                                                                  2022/2023 
 
Taal                    Groepen      Deelnemers                  Taal                       Groepen        Deelnemers 
 
Frans                       4                 24                           Frans                        3                          18                  
Engels                     4                 22                           Engels                      4                           21 
Italiaans                   5                 20                           Italiaans                   4                           15 
Spaans                    4                 29                           Spaans                     3                           26 
Nederlands              1                  2                            Nederlands              1                             2 
                                                                   
 

Totaal                    18                97                            Totaal                      15                          82                      
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Vrijwilligerszaken 
 

De afdeling Vrijwilligerszaken, bestaande uit Bob L en Rob, is dit jaar actief geweest met verschillende zaken. Alle 
vergaderingen van het Algemeen Bestuur werden bijgewoond.  
Het aantal vrijwilligers van het Gilde De Baronie was ultimo 2023 verdeeld over de volgende groepen:  
4 bestuur/administratie, 4 Communicatie P&R/website, 25 stadsgidsen, 14 docenten conversatie (Nederlands, En-
gels, Frans, Italiaans, Spaans en Duits), 13 computergidsen, 15 fietsgidsen, 5 natuurgidsen, 2 docenten cognitieve 
fitness, 1 docent Schrijversgilde en 15 ereleden.  
In de loop van het jaar stopten vrijwilligers bij enkele werkgroepen, deze konden gelukkig vervangen worden door 
nieuwe startende vrijwilligers. De werkgroep PowerVol beëindigde haar activiteiten, van de 4 vrijwilligers namen wij 
helaas ook afscheid.                                  
Vrijwilligerszaken heeft bij elke werkgroep een vergadering bijgewoond (behoudens de conversatiegroep) om de 
gang van zaken in de werkgroepen mee te maken en tevens uitleg te geven van de taken die Vrijwilligerszaken 
voor zich ziet. Met alle coördinatoren is regelmatig contact geweest om het reilen en zeilen binnen de werkgroepen 
te kunnen monitoren en om de coördinatoren te ondersteunen met hun werkzaamheden. 
De laatste maanden van het jaar werden gesprekken gevoerd met de coördinatoren van de diverse werkgroepen. 
Daarnaast vond overleg plaats met de administratie en het secretariaat.  
In het eerste kwartaal van 2024 zal een verslag daarvan worden uitgebracht aan het Algemeen Bestuur. 
Dit jaar werden twee themabijeenkomsten georganiseerd. Deze werden goed bezocht en er waren steeds prettige 
discussies n.a.v. de voordrachten. De borrels aansluitend mogen als zeer positief worden beschouwd. De sprekers 
op 30 maart waren Bob L over ‘De geschiedenis van de Bredase ziekenhuizen’ en Ben van der V over ‘Het Vier-
kant van Maurits’. Op 2 november (ons erelid) Arie van H en zijn zoon William over respectievelijk ‘Over Lente na 
65 en een reis van 15 jaar samenwerking tussen de Efteling en het Gilde’ en ‘een blik op de bruisende geschiede-
nis van de kermis in Breda’. Deze laatste bijeenkomst werd opgeluisterd met een aantal zeer sprekende miniatu-
ren van de hand van Arie. De bijeenkomst medio in het jaar werd geschrapt omdat zaal Vianden gerenoveerd 
werd. 
Andere activiteiten van Vrijwilligerszaken betroffen de voorbereiding van een brainstormsessie met leden van het 

Algemeen Bestuur (22 mei), de coördinatie van de aanwezigheid van vrijwilligers van het Gilde tijdens de 

Nassaudag (29 mei), de voorbereiding van de Open Dag van het Gilde (26 augustus) en werd er contact gelegd 

met Thebe om mogelijke activiteiten van onze werkgroepen aldaar te bezien.  
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Public Relations & Communicatie 

 
 

De werkgroep ondersteunt de communicatiestrategie van de stichting, inclusief sociale media, nieuwsbrieven en 
website.  

De werkgroep heeft aan het einde van het jaar wat personele mutaties gekend. Zo is afscheid genomen de 

coördinator Ger en is de nieuwe coördinator Toon geïntroduceerd. Tezamen met Gerda, Bas en Toine wordt een 

doorstart gemaakt in 2024. 

Een doorstart met ambitie, zoals onderstaand puntsgewijs benoemd: 

• PR missie en strategische doelen vaststellen (bestuursniveau) 

• Werkgroep PR versterken (indien nodig) en herbezinnen op taakinvulling en positionering 

• Proactieve (periodieke) afstemming realiseren met de coördinatoren  

• Het ‘oor’ te luisteren leggen bij andere vrijwilligersorganisaties 

• Samenwerken met en gebruik maken van de operationele ‘kracht’ van Breda Marketing 

• Introduceren van eigentijdse PR instrumenten 

 

 

 


